



الإدارة المركزية للعلاقات الثقافية  
إدارة المنظمات

السيد الأستاذ الدكتور / هـ م محمد عبدالعنين  
نائب رئيس جامعة النيل  
لشئون الدراسات العليا والبحوث

تحية طيبة وبعد ،،،

أتشرف بالإفادة بأنه ورد لأمانه المجلس كتاب السيد السفير/ نائب مساعد وزير الخارجية لشئون البحث العلمي والتكنولوجيا والاتصال بالجامعات ومراكز الأبحاث بشأن ما ورد من جمعية النهضة النسائية بدولة الإمارات العربية المتحدة لتنظيم المؤتمر الدولي الثاني لحماية الأطفال من التحرش تحت شعار " رحمة " وذلك خلال الفترة من ١٩ إلى ٢١ أكتوبر ٢٠١٥ بدبي ، تحت رعاية الشيخة/هند بنت مكتوم آل مكتوم .  
• (مرفق طيه أهداف ومحاور المؤتمر ورسوم المشاركة )

برجاء التكرم بالإحاطة واتخاذ ما ترونه سيادتكم مناسباً مع موافقتنا بما يتم

في هذا الشأن .

مع وافر التقدير والاحترام ،،،

رئيس الإدارة المركزية

٥٠١٥١٨١٤٦

( ناهد سعد إبراهيم )

مع تحياتي

٥٠١٥١٨١٤٦

٥٠١٥١٨١٤٦  
٩/١١

تجلاء

٢٠١٥/٨/١٨

المجلس الأعلى للجامعات - مبنى جامعة القاهرة - الجيزة - جمهورية مصر العربية

تليفون :- ٣٥٧٠٤١٥٨ داخلي (٥٠٦) فاكس :- ٣٥٧٠٦٤٩٠

Email:-scu.eun@gamil.com



rahma رحمة

المؤتمر الدولي الثاني لحماية  
الأطفال من التحرش الجنسي  
من 19 أكتوبر إلى 21 أكتوبر 2015

PROTECTING OUR FUTURE  
بمضي مستقبلنا

# المؤتمر الدولي الثاني لحماية الأطفال من التحرش الجنسي تحت شعار "رحمة"

19-21 أكتوبر 2015  
الإمارات العربية المتحدة  
دبي

## المقدمة:

برعاية كريمة من حرم صاحب السمو الشيخ /محمد بن راشد آل مكتوم نائب رئيس الدولة رئيس مجلس الوزراء حاكم دبي ، الشيخة هند بنت مكتوم آل مكتوم ،تنظم جمعية النهضة النسائية بدبي (فرع الخوانيج ) المؤتمر الدولي الثاني لحماية الاطفال من التحرش الجنسي تحت شعار ( رحمة ) **نحمي مستقبلنا** في الفترة من 19- 21 أكتوبر 2015 بناادي ضباط شرطة دبي .

## أهداف المؤتمر:

1. التعرف إلى أهم التجارب والتطبيقات الدولية ودورها في حماية الأطفال من التحرش الجنسي.
2. دراسة دور الإعلام التقليدي والجديد في التوعية والتثقيف بهذه الظاهرة.
3. تقييم استراتيجيات البرامج التوعوية في الحد من هذه الظاهرة.
4. عرض دور مؤسسات المجتمع المدني في حماية الأطفال من التحرش الجنسي.

## المحاور الرئيسية للمؤتمر:

1. التجارب والتطبيقات الدولية في حماية الأطفال من التحرش الجنسي.
2. الدور التوعوي والوقائي للإعلام في مواجهة هذه الظاهرة.
3. دور المؤسسات التربوية والمجتمعية لوقاية الأطفال من التحرش.
4. الدعم النفسي والمعنوي للأطفال المتحرش بهم.
5. أثر التطور التكنولوجي والألعاب الالكترونية في التوعية من هذه الظاهرة.
6. دور الأسرة والمجتمع في محاربة هذه الظاهرة من جميع النواحي (الدينية -الاجتماعية -النفسية -السلوكية).

## شروط البحث وورقة العمل:

1. تقبل البحوث الفردية والجماعية.
2. أن يكون اختصاص الباحث له علاقة بموضوع البحث.
3. أن يكون ضمن محاور المؤتمر.
4. أن يلتزم الباحث بقواعد وخطوات كتابة البحث العلمي.
5. ألا يكون سبق نشره أو المشاركة به في ملتقى أو مؤتمر سابق أو مستلاً من رسائل علمية.
6. أن يتبع الباحث نظام (APA) في عملية التوثيق وأن يكون البحث مستوفياً لشروط النشر العلمي المتعارف عليه.
7. ألا تقل صفحات البحث عن (25) صفحة ولا تزيد على (35) صفحة بما فيها المراجع والملاحق.
8. تعرض البحوث للتحكيم من قبل لجنة علمية متخصصة.
9. أن تكتب على برنامج وورد (word) بنط قياس 14.

10. يرفق ملخصين للبحث أحدهما باللغة العربية والآخر باللغة الإنجليزية على ألا تزيد عدد الكلمات أيأ منهما (150) كلمة، وتكتب بعد الملخص الكلمات الدالة (Keyword's).
11. يتم ارسال البحث إلكترونياً إلى البريد الإلكتروني (rahma.uae@hotmail.com).
12. آخر موعد لاستلام الملخصات والبحوث الكاملة، والسيرة الذاتية (صفحة واحدة)، وصورة شمسية، وصورة عن جواز السفر ساري المفعول، يوم السبت الموافق: 15/8/2015م.
13. تحتفظ الجهة المنظمة للمؤتمر بحقها في نشر البحث من عدمه دون إبداء الأسباب وتعتبر قراراتها نهائية.

## فعاليات على هامش المؤتمر:

### 1. ورش عمل

- a: ورشة الاختصاصيات للإختصاصيين والإختصاصيات الإجتماعيين
- b: ورشة للأطفال

### 2. معرض مصاحب للجهات المهتمة بالأطفال بالدولة

## ترتيبات السفر والإقامة والمواصلات:

1. يتحمل المشارك تكاليف السفر والإقامة أثناء المؤتمر.
2. يتحمل منظمو المؤتمر إصدار تأشيرات دخول المشاركين إلى دولة الإمارات، حسب الإجراءات القانونية المتبعة.
3. يتحمل منظمو المؤتمر إجراءات انتقال المشاركين من المطار إلى مقر السكن والمؤتمر.

## المراسلات:

- جمعية النهضة النسائية بدبي - فرع الخوانيج
- هاتف رقم: 0097142892472 / 0097142892261
- ص. ب: 78595 دبي - الإمارات العربية المتحدة
- المنسق العام للمؤتمر
- هاتف رقم: 00971504513777

الفندق المعتمد لإقامة الوفود فندق المطار ميلينيوم دبي  
للحجز  
الاستاذ احمد غنيم  
هاتف 00971505615627  
إيميل ahmed.ghonem@millenniumhotels.com

rahma.uae@hotmail.com f Fatma alabdullah

@uaerahma2015 @uaerahma2015



الوزارة العامة للتربية والتعليم

رحمة

المؤتمر الدولي الثاني لحماية  
الأطفال من التحرش الجنسي  
19 - 21 أكتوبر 2015



rahma

2<sup>nd</sup> International Conference on the Protection  
of Children from Sexual Harassment  
from 19<sup>th</sup> October to 21<sup>st</sup> October

PROTECTING OUR FUTURE  
نحمي مستقبلنا

## The Second International Conference

## on the Protection of Children from Sexual Harassment.

Under the slogan ( RAHMA)

19<sup>th</sup> - 21<sup>st</sup> October 2015  
UAE - Dubai

### Introduction:

Under the patronage of the wife of His Highness Sheikh Mohammed Bin Rashid Al Maktoum, UAE Vice President, Prime Minister and Ruler of Dubai, Sheikha Hind Bint Maktoum Al Maktoum, Dubai Women's Association (Al Khawaneej Branch) shall organize the Second International Conference on the Protection of Children from Sexual Harassment under the slogan (rahma – Protecting Our Future) from 19th to 21st October 2015 at Dubai Police Officers' Club.

### Objectives of the conference:

1. To identify the most recognized and effective international implementations and practices in the field of child protection against sexual harassment and their role in curbing the phenomenon of child sexual harassment.
2. To study the role of traditional and modern media channels in spreading and enhancing public awareness of the phenomenon of child sexual harassment.
3. To evaluate educational and awareness strategies and programs to curb the phenomenon of child sexual harassment.
4. To display and review the role of civic society organizations in protecting our children against sexual harassment.

### Principal Themes of the Conference:

1. International implementations and practices in protecting children against sexual harassment.
2. The educational role of mass media channels in spreading awareness and curbing the phenomenon of child sexual harassment.
3. The role of educational institutions and community associations in protecting children against sexual harassment.
4. Types of psychological and moral support provided to children who may fall victim to sexual harassment.
5. The use of technological applications and electronic games in spreading awareness about the hazards of sexual harassment.
6. The role of the immediate family, and the community in general, in curbing child sexual harassment (in terms of religious, social, psychological and behavioral culture).

### Workshop Research & Paper Submittal Terms:

1. Individual and group researches are acceptable.
2. The researcher must be specialized in the field of his research.
3. The subject of research shall be relevant to one of the above mentioned conference themes.
4. The researcher shall abide by scientific research writing techniques and rules.
5. The research shall neither be already published nor previously delivered in any conference or forum, and shall not be extracted from an already existing or published research or dissertation.
6. The researcher shall adopt APA documentation and indexing process as per recognized scientific publishing standards.
7. The research shall not be less than 25 pages and shall not exceed 35 pages including reference index and appendices.
8. Submitted researches will be reviewed and decided into by a specialized arbitral committee.
9. Researches shall be submitted in word format (Font 14).
10. Two extracts of the research (one in Arabic and the other in English) shall be prepared in no more than 150 words for each

extract. Key search words for each extract shall be indicated.

11. Researches shall be sent to the following e-mail address: (rahma.uae@hotmail.com)
12. Last date for entertaining the research, extracts, CV (one page), photograph and valid passport copy of proposed participant shall be Saturday 15/08/2015.
13. The conference organizing institution shall bindingly and discretionally reserve the right to publish or not to publish the research without indicating any reasons in either case.

### Coinciding Activities:

#### 1- Workshops:

- A- A Specialist Workshop for Social Consultants.
- B- Children Workshop.

#### 2- Child Exhibition for childcare institutions.

### Travel, Accommodation & Transport Arrangements:

1. Participants shall bear their relevant travel, accommodation and transport expenses.
2. Conference organizers shall arrange and issue entry visas for participants from outside the UAE, subject to applicable visa regulations.
3. Conference organizers shall arrange pick up transportation for visiting participants from airport to accommodation and conference venues.

### Contacts:

Dubai Women's Association – Al Khawaneej Branch  
Tel: 00971 4 289 2472 / 00971 4 289 2261  
P.O. Box # 78595, Dubai, United Arab Emirates  
KAO: Conference General Coordinator  
Mobile No.: 00971 50 451 3777

**Recognized Hotel for Delegates Accommodation is: Millennium  
Airport Hotel Dubai  
For Reservation contact:  
Mr. Ahmed Ghonem  
Tel: 00971 50 5615627  
Email: ahmed.ghonem@millenniumhotels.com**

rahma.uae@hotmail.com



Fatma alabdullah

@uaerahma2015



@uaerahma2015